

中原大學國際商學碩士學位學程碩士論文指導及考試辦法

Chung Yuan Christian University International Master of Business Administration (IMBA) Program Thesis and Examination Guideline

- 100 學年度第二學期第一次學位學程事務會議討論草案修訂通過
- 101 學年度第二學期第一次學位學程事務會議修訂通過
- 106 學年度第一學期第一次學位學程事務會議修訂通過
- 107 學年度第二學期第二次學位學程事務會議修訂通過
- 108 學年度第一學期第二次學位學程事務會議修訂通過

第一條：本辦法為確保本學程學生碩士論文品質並提昇研究能力而制定。

Article I: The guideline is established to ensure the quality of thesis and enhance the research capabilities of students in accomplishing their thesis.

第二條：本學程學生最遲應於第三學期正式上課日前選定指導教授。

Article II: Students should select a thesis adviser before the beginning of their third academic semester.

第三條：(1)指導教授以本院專任助理教授以上教師為限，若確因該生之研究領域本院教師無法指導時，得經學程主任簽准後，轉請校外或非本院專任教師為指導教授，惟人數不得超過本學程應屆畢業學生之五分之一且需有本院專任教師聯合指導。

Article III: (1) Qualified thesis advisors include all faculties in the College of Business holding Assistant Professor, Associate Professor, or Professor. Should there be any specific areas where no suitable faculty members are available in the college, students can choose a co-adviser outside of the college along with a faculty of the college depending on the approval of the IMBA Program Director. The number of students who seek outside advisers should not exceed one fifth of the graduating class.

(2)每位教師指導本學程學生每屆最多不得超過 2 位，若超過上限，以繳交順序為憑。

(2)Each adviser is allowed to guide at most two students. If students exceed the limit, the selection will be based on submission order with first come first serve.

第四條：(1)本學程學生畢業前須通過論文計劃書審查後，方得進行學位考試。

Article IV: (1) Students should pass the thesis proposal review in order to apply for the final defense.

(2)論文計劃書審查方式以公開審查（舉行審查會議）的方式進行。

(2)Thesis proposal review is based on open review (hold a review meeting).

(3)學生預期於秋季學期畢業者，計畫書審查須於10月31日前完成；學生預期於春季學期畢業者，計畫書審查須於3月31日前完成。

(3)For students expecting to graduate in fall semester, the proposal review should be completed on or before October 15th; and students expecting to graduate in spring semester, the proposal review should be completed on or before March 31st.

第五條：論文計畫書及畢業論文需以英文撰寫。

Article V: The thesis proposal and the thesis should be written in English.

第六條：學程學生學位考試時其指導教授為當然之口試委員，另得請指導教授推薦2位口試委員，至少含一位校外委員。

Article VI: In the final thesis defense, the thesis adviser is automatically the committee member. In addition, the adviser could recommend two committee members; one should come from other university.

第七條：本辦法經學程事務會議通過後，由學程主任公布施行。

Article VII: The guideline is passed by the Program Affairs Committee and announced to implement by the Program Director.

第八條：本辦法若有未盡事宜，由本學程事務會議中討論、通過並實施。

Article VIII: Any incomplete matters will be discussed by the Program Affairs Committee and will be implemented after approval.